
چرا باید آرامستان گردی کنیم؟

وقتی برنامه های نیم روزه   آرامستان گردی )گورگردی( 
ترتیب دادم، خیلی ها می پرسیدند که چرا گورستان؟ مگر 
در قبرستان چیزی دیگری هم بجز قبر برای تماشا وجود 
دارد؟ بعضی دیگر می گفتند در این اوضاعی که هر روز 
خبرهای ناگوار به آدم ها هجوم می آورد، چرا باید زمان 
استراحت و گردش مان را که برای بهتر شدن حالمان 
می گذاریم، به گورگردی اختصاص دهیم؟پاسخ من به این 
دسته از افراد این است که خود را در موزه ای تصور کنید. 
همگی با تعجب به شیء تاریخی داخل محفظه شیشه ای 
خیره شده ایم. راهنمای موزه برای شما از نحوه ساخت، 
موارد استفاده و مسیری که جسم قصه  ما طی کرده تا 
امروز که روبه روی ما قرار گرفته، می گوید. قصه های گفته 
شده را در ذهنمان مجسم می کنیم و با دهان هایی باز محو 
پیکرک کوچک یا دیگر اشیای موزه می شویم. بیایید دوباره 
به آرامستان برگردیم: حال همگی در آرامگاه ملک الشعرا 
بهار )-1330 1265( ایستاده ایم. باد در میان برگ های 
درختان ارغوان پایین دست می پیچد. در حال شنیدن 
روایت هایی از زندگی این شاعر بزرگ از زبان راهنمای 
گردشگری هستیم. شعرهایی که در وصف زندانیان سروده 
شده تا مبارزات سیاسی و مدنی. از محمدحسین لقمان 
ادهم معروف به لقمان الدوله و معین الاطبا )-1329 1258( 
می شنویم. وی بر پایه نوشته سنگ مزارش پایه گذار انستیتو 
پاستور ایران، بنیانگذار و نخستین رئیس دانشکده های 
پزشکی، داروسازی و دندان سازی تهران بوده است. در 
گام بعدی راهنمای گردشگری از حسین بهزاد )-1347 
1273(، نقاش و مینیاتوریست نامی ایران می گوید. او 
خالق حدود 400 اثر هنری است. از معروف ترین آثارش 
می توان به نقاشی های بهرام، گل اندام، خزان جوانی و... 
اشاره کرد. آرامستان گردی، ما را با زندگی پر فراز و نشیب 
انسان هایی آشنا می کند که امروزه نامی از آن ها در تاریخ 
به جای مانده است. فروغ فرخزاد، روح ا... خالقی؛ رهی 
معیری، ایرج میرزا، حسین یاحقی، ابوالحسن صبا، غلامرضا 
تختی، علی اکبر دهخدا، حسین فاطمی، میرزاده عشقی، 
محمدعلی فروغی، نسیم شمال، موذن زاده اردبیلی، علی 
 .. . دشتی، علی اکبر شهنازی، سیدجعفر شهیدی، یدا
سحابی، توران میرهادی، ستارخان، بدیع الزمان فروزان فر، 
علی رزم آرا، علی اصغر حکمت و... تنها بخش کوچکی از 
نامدارانی هستند که در گورستان های تهران آرمیده اند. در 
برنامه های گورگردی به مزار این انسان ها خیره می شویم، 
داستان هر یک را می شنویم و تاریخ را از نزدیک لمس 
می کنیم. در گورگردی تجربه درک عمیق تری از کتاب های 
تاریخی دوران مدرسه به دست می آوریم. کتاب هایی که 
به زور یا با میل و رغبت خوانده ایم. پیشنهاد می کنم برای 
کسب این تجربه  خاص در تورهای گردشگری که راهنمای 
تخصصی و مجرب دارند همراه شوید و از آرامستان های 
منطقه خود بازدید کنید. تورهایی که راهنمای تخصصی 
به همراه دارند، معمولا اطلاعات موثق و درستی را در اختیار 
شما می گذارند. اطلاعاتی که حاصل سال ها پژوهش و 

تحقیق این افراد است. 

آرمان ملی. مبحث حجاب همیشه و در هر 
دوره ای یکی از سوژه های اجتماعی مورد توجه 
در کشور بوده. حال به فراخور هر دولت، مدل 
مواجهه و برخورد با آن، تا حدودی تغییر شکل 
داده اما اصل قضیه به قوت خود باقی بوده. با روی 
کار آمدن دولت سیزدهم و ایجاد نوعی همسویی 
در نهادها و سازمان ها و ستادها، به نظر می رسد 
که اهتمامی جدی در برخورد با آنچه در جامعه، 
بدحجابی)در مورد نوع پوشش زنان ایرانی( نامیده 
می شود، در حال اتفاق است. اخبار از این حکایت 
می کنند که دامنه نظارت بر رعایت حجاب به 
ادارات و اصناف و اماکن خصوصی هم کشیده 
شده است. به تازگی نایب رئیس اتحادیه آبمیوه 
بستنی و کافی شاپ تهران، گفته است که در ماه 
جاری و ماه قبل، تعداد زیادی کافه که حجاب 
و شئونات اسلامی را رعایت نمی کردند، پلمب 
شده اند. از ادارات دولتی هم خبر رسیده است که 
به این دلیل که خانم ها ممکن است با همکاران 
آقای خود در ارتباط مجازی و تعامل اطلاعات قرار 
بگیرند، این عکس ها باید در قالب پوشش اسلامی 
باشند و چنانچه رعایت نکنند، کارمند به کمیته 
انضباطی کار معرفی می شود و در آنجا می توانند 
در قالب پرونده ای با عنوان تخطی از قانون، حتی 

اخراج را هم در مورد او اجرایی کنند. 
 صدا وسیما به جای بازپخش مختار، 

فیلم هایی با موضوع امر به معروف بسازد
»طرح عفاف و حجاب برای اصلاح وضعیت 
نابسامان و بلاتکلیف حجاب است و این ستاد 
با این طرح می خواهد گشت ارشاد را از مردم به 
سوی مسئولان ببرد.«؛ این جمله آشنایی ست از 
دبیر ستاد امر به معروف، محمد صالح هاشمی 
گلپایگانی که در همایش ملی عفاف و حجاب، در 
مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، مطرح 
کرده.؛ همایشی که با حضور دبیران شورای امر به 
معروف و نهی از منکر سه قوه برگزار شده است. 
آقای گلپایگانی گفته »متأسفانه برخی دستگاه ها 
همچون وزارت گردشگری در بحث تشکیل 
شورای امر به معروف کم کاری کردند چه برسد 
به ساماندهی بحث حجاب.« او همین طور، بحث 
سینما را مطرح کرده با این مضمون که » دوزارت 
ارشاد انقلابی مجوز اکران فیلمی را می دهد که 
امر به معروف را زیر سوال می برد و چند برابر 
بودجه ستاد، فروش می کند.«دبیر ستاد امر به 
معروف، اظهار تاسف کرده که »در دهه احیای 
امر به معروف، صدا و سیما با ستاد همکاری 
نکرد، حتی فیلم یا کلیپی در این مدت با موضوع 
امر به معروف درست نکرد؛ صدا و سیما به جای 
ساختن فیلم هایی با مضامینی همچون امر به 
معروف اقدام به پخش مجدد فیلم هایی مثل 
مختارنامه و شب دهم می کند که تکراری است 
و مردم را زده کرده است.« او به بحث استخدام 
دستگاه های دولتی هم اشاره کرده و باز هم ابراز 
تاسف کرده از اینکه »معلمانی که هیچ گونه 
آموزشی ندیده اند از مهر امسال وارد مدارس 
می شوند و قرار است بدون هیچگونه آموزشی 30 
سال به فرزندان ما آموزش بدهند.«دبیر ستاد امر 

به معروف در این همایش به نکته ای اشاره کرده 
که مورد توجه رسانه ها قرار گرفته. او گفته: »در 
طرح عفاف و حجاب ستاد، بدحجاب دیگر مجرم 
نیست بلکه متخلف است و به جای پرونده سازی 
و مجازات هایی که در قانون آمده است، شخص 
جریمه نقدی می شود.«اشاره آقای هاشمی 
گلپایگانی به طرح 120 صفحه ای »حجاب و 
عفاف« است که ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر در زمستان 1400 تهیه و به سازمان های 

دولتی ابلاغ کرد. 
 در حال تفکیک اتاق خانم ها از آقایان 

هستیم
»در ادارات دولتی، اگر کارمند مواردی نظیر 
عکس پروفایلش در فضای مجازی را رعایت 
نکند، به کمیته انضباط کار معرفی می شود و در 
آن کمیته برایش تصمیم گیری خواهد شد. در آن 
جا می توانند در قالب پرونده ای با عنوان تخطی 
از قانون، حتی اخراج هم اجرایی شود. چنانچه 
مدیر یک دستگاه هم مواردی که توسط بازرسان 
ستاد در قالب نامه محرمانه برایش ارسال شده را 
پیگیری نکند، به استانداری معرفی خواهد شد.«؛ 
این ها بخشی از صحبت های مهدی رضایی، دبیر 
ستاد امر به معروف خراسان رضوی، است که 
اخیرا به تشریح وظایف و برنامه های این ستاد 
پرداخته. رضایی با اشاره به برخی شاخص هایی 
که در بازدیدها مورد ارزیابی قرار گرفته، توضیح 
داده که »برخی محل های سازمانی در بلند 
مدت باعث به وجود آمدن مفسده می شود. بر 
همین اساس هم یکی از شاخص ها، عدم استفاده 
از بانوان در محل های سازمانی ویژه آقایان 
و برعکس یا عدم استفاده از منشی زن برای 
مردان و یا مساله عکس های پروفایل ها در فضای 
مجازی بود. در حوزه تفکیک اتاق های زنان و 
مردان در ادارات، بسیاری از ادارات و سازمان ها 
در همان سال 1400 و پیش از بازرسی های 
تیرماه 1401 این کار را انجام دادند، خیلی ها هم 
حین بازرسی ها نسبت به جداسازی اتاق آقایان 
و بانوان اقدام کردند و برخی هم هنوز ادامه دارد 
و در حال انجام تفکیک اتاق ها هستند. درباره 
عکس های پروفایل هم که خبرساز شد، مساله 
این است که مثلا یک آقا با یک خانم همکار است 
و زمانی که بر اساس تعاملات کاری خود، در 
فضای مجازی با یکدیگر ارتباط برقرار می کنند، 
عکس های پروفایل برخی افراد به گونه دیگری 
است که خوب نیست. بر همین اساس اعلام 
کردیم که کارمندان دولت باید عکس های 
پروفایل با پوشش اسلامی در فضای مجازی 

داشته باشند.«
 دوره آموزش تذکر لسانی

دبیر ستاد امر به معروف خراسان، همچنین 
از ایجاد مرکز ملی کیفیت به  عنوان طرح پایلوت 
کشوری در مشهد و طراحی نرم افزار نظارت 
بر ادارات و آموزش 1000 نفری مردم خبر 
داده. او با بیان اینکه امر به معروف یک مساله  
آموختنی است و مردم باید آموزش ببینند، از 
برگزاری دوره های آموزشی برای مردم و طراحی 

نرم افزار »سو« خبر داده و گفته: »یک نهضت 
آموزشی طراحی کردیم و هر هفته به صورت 
متوسط 1000 نفر را تحت پوشش آموزش قرار 
می دهیم که این آموزش ها به 2 حوزه عمومی 
و تخصصی تقسیم بندی می شود. برخی مردم 
علاقه مند هستند که در حوزه تذکر لسانی به 
صورت شخصی فعالیت کنند و ما در این دوره ها 
این مسائل را آموزش می دهیم که اگر قرار است 
به فردی تذکری داده شود، روش برخورد باید 
چگونه باشد تا ضمن اثرگذاری، موجب ناراحتی 
طرف مقابل نشود.«رضایی، در خصوص نرم 
افزار سو، توضیح داده که »زمانی که یک کاربر 
گزارشی را ثبت می کند، این گزارش ابتدا توسط 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر بررسی و سپس 
در پنل اداره مربوطه بارگذاری می شود. کاربر 
همزمان می تواند چرخش گزارش ثبت شده 
خود را ببیند و مطلع باشد موضوعی که ثبت 

کرده اکنون در چه مرحله ای قرار دارد.«
 مالیات برای شلوار زاپ دار

رضایی از راه اندازی »مرکز ملی کیفیت« 
به عنوان پایلوت کشوری در مشهد خبر داده و 
با اشاره به اینکه این مرکز در ابتدا بنا دارد در 
حوزه مد و لباس فعالیت های خود را انجام دهد 
و سپس به حوزه های دیگر وارد شود گفته: »در 
حوزه مد و لباس باید استانداردها تبیین شود. 
هشت دستگاه  پای کار آمده اند تا استانداردها را 
تبیین کنیم. بر اساس این استانداردها مشخص 
خواهد شد که هر صنف در حوزه مد و لباس اعم 
از طراح، تولید کننده، توزیع، فروش و... باید 
چه شاخص هایی را بر اساس مرکز ملی کیفیت 
رعایت کنند. این استانداردها شامل جنس، 
رنگ، مدل، طراحی و... خواهد بود. در واقع هر 
لباسی باید شناسنامه داشته باشد که آن را چه 
کسی طراحی و تولید کرده است.«دبیر ستاد امر 
به معروف و نهی از منکر خراسان، با بیان اینکه 
»ما اعتقاد داریم که ممنوعیتِ خیلی از چیزها 
پاسخگوی امروز نیست و جواب نمی دهد«، 
به شلوار زاپ دار اشاره کرده و گفته »مثلا با 
ممنوعیت شلوار زاپ دار، در نهایت می توانیم آن را 
از مغازه های سطح شهر جمع آوری کنیم اما افراد 
در کارگاه های زیرزمینی کار خود را انجام خواهند 
داد، یا اصلا ممکن است یکی بگوید من دوست 
دارم در خانه شلوار زاپ دار بپوشم و چرا نباید 
بتوانم آن را خریداری کنم. ایرادی ندارد و باید 
بتواند آن را بخرد اما ابتدا مالیات آن را بپردازد و 
همچنین برای فروشنده آن لباس مشخص باشد 
که این لباس مخصوص استفاده در منزل است و 
باید در کجای مغازه اش قرار دهد.«رضایی توضیح 
داده: »تمام این پروتکل ها باید مشخص و نوشته 
شود و کسی که می خواهد مثلا شلوار زاپ دار 
بخرد، روی آن قید شده باشد که این لباس برای 
استفاده در منزل است. این استانداردها در کنار 
استانداردهای دیگر توسط مرکز ملی کیفیت 
تبیین می شود و اگر هم کسی تخلفی کرد، به 
دلیل عدم رعایت پروتکل های کیفیتی با او 

برخورد می شود.«
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a r m a n m e l i . i r

مسدودی یارانه
یارانه برخی از افرادی که واریز و مسدود شده بود همچنان 
قابل برداشت نیست از مسئولان تقاضا داریم هرچه زودتر 
بررسی های خود را انجام دهند تا این افراد هم بتوانند از یارانه 

خود استفاده کنند. 
محبی از تهران 

گرانی
هر روز باید استرس گرانی را داشته باشیم، قبلا سالی 
یک بار نهایتا افزایش قیمت داشتیم، ولی الان هر روز 
شاهد افزایش قیمت هستیم. مسئولان و دولتمردان سعی 
کنند که در شرایط فعلی که گرانی افراد زیادی با مشکلات 
فراوانی روبه روشده اند تدبیری بیندیشند تا این گرانی های 
افسار گسیخته از بین برود تا مردم بتوانند راحت تر زندگی 
کنند. در حال حاضر قشر ضعیف جامعه به سختی زندگی 

می کنند. 
یک شهروند از مرتضی گرد

تردد کامیون ها
تردد شبانه کامیون های سبک و سنگین با سرعت های 
سرسام آور در نیمه های شب در خیابان ها باعث آزار و اذیت 
مردم می شود و آرامش مردم را به هم می زنند از مسئولان 

تقاضا داریم که فکری اساسی برای این موضوع کنند. 
 شهروندی از تهران

ضامن
با اینکه از طریق بانک مرکزی اعلام شده که وام های زیر 
10 میلیون با یک ضامن می توانند وام های خود را بگیرند 
ولی کماکان تمامی بانک ها وام های تا سقف 5 میلیون را 
یک ضامن قبول می کنند و بالاتر از آن را باید دو ضامن 
معتبر ببرند آن هم با هزار کش و قوسی که اعلام می کنند. از 
مسئولان بانک مرکزی درخواست داریم که به این موضوع 
رسیدگی کنند و دادن تسهیلات را به مردم آسان تر کنند تا 

مردم مشکلات خود را حل کنند. 
یک شهروند از تهران 

         88760176                

یادداشـــت

 مسیر احیای 
دریاچه ارومیه 

زیست  محیط  سابق  معاون 
گفت: خود مقام معظم رهبری 
اشاره کردند محیط زیست مساله 
این دولت و آن دولت نیست، اما 
متأسفانه مساله این دولت و آن 
دولت می شود. مسعود تجریشی 
مدیر سابق واحد برنامه ریزی ستاد 
احیای دریاچه ارومیه بیان کرد: 
»درخصوص پروژه احیای دریاچه 
ارومیه این دولت و آن دولت فرق 
می کند، چون اگر همان دولت 
قبلی بود مطمئناً این پروژه های 
سازه ای را تمام می کرد و وارد 
پروژه های نرم افزاری می شد«او 
ادامه داد: »البته هنوز ناامید 
نیستم اما به هر صورت پروژه دارد 
تغییر جهتی به خودش می بیند، 
این تغییر دولت سبب شد که 
بگوید  دولت جدید)سیزدهم( 
دولت قبل)دوازدهم( کاری نکرده 
و حتما می خواهد بگوید من کار 

کردم.

 در خبررسانی و شفافیت
 از استانداردهای جهانی 

جلوتر هستیم
محمدحسن نامی، رئیس سازمان مدیریت 
بحران کشور درحاشیه بازدید از منطقه سیل زده 
آهنگران و بررسی میدانی خسارات وارده، 
در پاسخ به سؤال خبرنگاران درباره وضعیت 
کشورمان درحوزه مدیریت بحران درمقایسه با 
استانداردهای جهانی گفت: در آمریکا هم زمان با 
حادثه متروپل یک برج بلند با 52 واحد مسکونی 
فرو ریخت ولی آنجا این اجازه داده نمی شود مردم 
مطلع شوند ولی با توجه به اینکه اساس نظام ما بر 
پایه مردم است مردم از همه چیز بهتر از مسئولان 
اطلاع دارند چراکه باید مطلع باشند ولی نظام 
تبلیغاتی و روح تبلیغات استعمار؛ جمهوری 
اسلامی را آزار می  دهد چراکه مردم را حساس 
می کند بنابراین هر گونه مقایسه ای مشخص 
می کند که کشور ایران نه تنها از استانداردهای 
جهانی عقب نیست بلکه جلوتر از استاندارد های 
جهانی هم قرار دارد. نامی اضافه کرد: در جمهوری 
اسلامی ایران جان یک نفر هم ارزش زیادی دارد 
این در حالی است که این روزها در مناطق مختلف 
جانفشانی زیادی از سوی مردم، نیروهای مسلح 
و غیره دیده شد همان طور که در رفسنجان تیپ 
65 صاعقه با در خطر انداختن جان خود توانست 
18 نفر را از آب نجات دهد. او در پاسخ به سؤالی 
در خصوص نمره مدیریت بحران در اتفاقات اخیر 
عنوان کرد: نمره ما در مدیریت بحران را باید مردم 
بدهند ما به دنبال نمره نیستیم فقط به دنبال 

رضایت خداوند از عملکرد خود هستیم. 

آسیب دیدگی 7۴۳ نفر به دلیل 
حوادث کار در تهران

مدیرکل پزشکی قانونی استان تهران از 
مراجعه 743 مصدوم ناشی از حوادث کار در بهار 
امسال به مراکز پزشکی قانونی این استان خبر 
داد. مهدی فروزش درباره آمار مراجعه کنندگان 
حوادث کار به مراکز پزشکی قانونی گفت: در سه 
ماه نخست امسال، 743 مصدوم ناشی از حوادث 
کار به مراکز پزشکی قانونی استان تهران مراجعه 
کرده اند که این آمار در مقایسه با مدت مشابه 
سال گذشته که تعداد مصدومان ناشی از حوادث 
کار 804 نفر اعلام شده بود، کاهشی هفت 
درصدی را نشان می دهد. بنابر اعلام پزشکی 
قانونی استان تهران، وی اضافه کرد: از کل 
مصدومان ناشی از حوادث کار در سه ماه نخست 

امسال، 695 نفر مرد و 48 نفر نیز زن بودند. 

جوابیه وزارت کار و رفاه اجتماعی 
پیرو درج مطلبی در تاریخ 1401/5/20 تحت 
عنوان »بلاتکلیفی در سفره بازنشستگان« به 
اطلاع می رساند: با تاکید رئیس محترم جمهوری 
اختیارات هیات وزیران در خصوص اصلاح 
تامین  بازنشستگان  سطوح  سایر  مستمری 
اجتماعی به وزرای عضو هیات امنای تامین 
اجتماعی تفویض شده است. بر این اساس وزرای 
عضو هیات امنای تامین اجتماعی به موجب 
اختیاراتی که در چارچوب پایداری منابع سازمان 
تامین اجتماعی واگذار شده بود موضوع اصلاح 
مستمری سایر سطوح بازنشستگان را براساس 
ماده 96 قانون تامین اجتماعی پذیرفته و از آنجا 
که بخشی از این منابع به صورت تعهدی است, 
بنابراین لازم است که منابع تعهدی به منابع 
نقدی تبدیل شود. به همین منظور نیز جلساتی 
با نمایندگان بازنشسته برگزار شده که نمایندگان 
مذکور پیشنهادات خود را در این جلسات مطرح 
کرده اند. همچنین نشست دیگری نیز طی روزهای 
آتی برای بررسی نظرات نمایندگان بازنشسته 
برگزار خواهد شد که اجرایی شدن اصلاحیه 
مستمری ها, پس از برگزاری نشست های مذکور 
و جمع بندی خواهد بود که متعاقبا کلیات آن به 

اطلاع مردم عزیز خواهد رسید. 
سید مرتضی موتورچی-  رئیس مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی

وجود ۲۵هزارمعتاد 
متجاهر دراستان تهران

استاندار تهران از پیش بینی 
معتاد  هزار   25 حدود  وجود 
متجاهر در سطح استان تهران 
خبر داد. محسن منصوری در پایان 
جلسه قرارگاه اجتماعی استان 
تهران در جمع خبرنگاران در 
تشریح مصوبات این جلسه گفت: 
جلسات قرارگاه اجتماعی به عنوان 
برنامه ای ثابت به صورت مستمر 
برگزار می شود و در آن موضوعات 
مختلف حوزه اجتماعی استان 
مورد بحث و بررسی قرار می گیرد. 
یکی از مسائلی که مورد پیگیری 
مستمر قرار گرفته است موضوع 
ساماندهی معتادین متجاهر است 
که پیش بینی می شود بین 24 تا 
25 هزار معتاد متجاهر در سطح 
استان تهران وجود داشته باشد. 
او ادامه داد: از تعداد معتادین 
متجاهر سطح استان تهران 19 
هزار و 200 نفر ظرفیت پذیرش 
در سطح استان ایجاد شده که در 
حال حاضر 16 هزار و 300 نفر زیر 
بار قرار گرفته است و البته بخشی 
از این ظرفیت نیز با بهبود معتادین 
به صورت مستمر خالی و بار دیگر 

مورد استفاده قرار می گیرد. 

پردیس فریدونی
 راهنمای گردشگری 

سازمان میراث فرهنگی

طرحی که  هم به نفع  
مردم است هم حیوانات

عضو کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی گفت: طرح صیانت از 
حقوق عامه در مقابل حیوانات 
خطرناک هم به نفع انسان و هم 
به نفع حیوانات است و حتی در 
این طرح بیشتر به حقوق حیوانات 
پرداخته شده است. حجت الاسلام 
مجتبی ذوالنوری؛ عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی درباه طرح 
صیانت از حقوق عامه در مقابل 
حیوانات خطرناک اظهار کرد: 
هدف از این طرح همان طور که از 
عنوان آن مشخص است، حفاظت 
از مردم در مقابل حیوانات مضر و 
خطرناک است؛ این طرح هم به 
نفع انسان و هم به نفع حیوانات 
است و حتی در این طرح بیشتر 
به حقوق حیوانات پرداخته شده 

است.

اخبار کوتاه

جوابیه

روی خط آرمان ملی

دبیر ستاد امر به معروف گفته بدحجاب دیگر مجرم نیست؛ متخلف است

بدحجابهاجریمهنقدیمیشوند
  کافه هایی که شئونات را رعایت نکنند، پلمب می شوند

آرمان ملی: بر اساس اعلام دیوان عدالت اداری، 
آیین نامه انتخاب شهرداران فاقد اشکال قانونی تشخیص 
داده شده و همه شهرداران شهرهای بالای یک میلیون 
نفر جمعیت از جمله تهران باید دارای سوابق مرتبط 
شغلی باشند. مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران، 
این گمانه را مطابق رأی دیوان عدالت، امکان خداحافظی 
زاکانی از شهرداری تهران وجود داشته باشد را رد کرد و 
گفت: رأی دیوان عدالت اداری چیز دیگری است و ربطی 
به آقای زاکانی ندارد. او در واکنش به پرسشی مبنی بر 
رفتن علیرضا زاکانی از شهرداری تهران گفت: خوشحال 
نشوید آقای زاکانی نمی رود. مهدی چمران روز دوشنبه 
در نشستی با خبرنگاران در آغاز دومین سال از فعالیت 
ششمین دوره شورای اسلامی شهر تهران، آماری از تعداد 
جلسات و مصوبات و تذکرات شورای شهر ارائه کرد. او در 
پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه مطابق رأی دیوان عدالت 
امکان خداحافظی زاکانی از شهرداری تهران وجود دارد، 
گفت: رئیس شورای شهر تهران همچنین اظهار داشت: 
در دوره ششم شورای شهر تهران 85 جلسه داشته و 29 
طرح و 42 لایحه شهرداری اعلام وصول شد. او ادامه داد: 
64 مصوبه عمومی داشتیم 6 پاسخ اعتراض فرمانداری 
داشتیم و 3 مورد به هیات حل اختلاف رسمی در وزارت 
کشور، به آنجا رفت و 2 مورد از آن تشکیل جلسه شده 
یکی از آن رأی به نفع شورای شهر داده شد و مورد دیگری 

فعلا مسکوت ماند تا قانون مجلس درخصوص ماده 100 
مشخص شود. چمران با بیان اینکه222 مصوبه باغات 
داشتیم گفت: وقتی شورای ششم آغاز به کار کرد انبوهی 
از باغات تعیین تکلیف نشده بود که درحال حاضر پرونده 
باغات به روز و هفتگی بررسی می شود. او، حفظ باغات و 
درختان را بسیار مهم دانست و با بیان اینکه روندی را 
دنبال نمی کنیم تا افرادی که باغ دارند نسبت به درخت با 
بغض و کینه نگاه کنند، اظهار داشت: شورای شهر تهران 
در مدت گذشته،  84 مورد نامگذاری معابر داشته و 125 
نماینده شورای شهر در بخش های مختلف معرفی شدند. 
به گفته او، در مدت گذشته از شورای ششم، اعضای 
شورای شهر، 237 تذکر به شهردار دادند و 30 نطق پیش 
از دستور قرائت شده و 3 مجمع عمومی شرکت واحد نیز 
تشکیل شده است. رئیس شورای شهر تهران خاطرنشان 
کرد: ارتباط اعضای شورای شهر با مردم برقرار شده و اعضا 
هر هفته در یکی از مناطق حاضر شده و مشکلات آن ها را 
می شنوند. چمران همچنین با اشاره به قانون جدید مجلس 
شورای اسلامی درباره درآمد پایدار گفت: در این خصوص 
انتقاداتی داریم، چرا که اختیاراتی که شورای شهر برای 
تصویب عوارض داشت، به وزارت کشور داده شده است.  او 
اظهار داشت: علاوه بر این برخی از موارد این قانون خوب 
است، در این قانون پیش بینی شده تا تخفیفات ویژه ای در 

عوارض برای برخی درنظر گرفته شود. 

رئیس شورای اسلامی شهر تهران: 

خوشحالنشویدآقایزاکانینمیرود
آرمان ملی: به اولیای 61 دختری 
که برای رشته موسیقی هنرستان شهید 
کامیاب شیراز ثبت نام کرده بودند، 
دیروز اعلام شده که ثبت نام شان منتفی 
است. پدر یکی از این دختران که صبح 
روز دوشنبه به اتفاق بقیه اولیا به اداره 
کل آموزش و پرورش شیراز مراجعه 
و اعتراض کرده اند، به خبرآنلاین 
گفته: »ما همه مراحل ثبت نام را طی 
کرده بودیم و فرزند من و 60 نفر از 
اولیای دیگر با هزاران آرزو و با علاقه 
زیاد، چندین سال است که مشغول 
فعالیت و آموزش در این زمینه هستند 
و برنامه ریزی کرده اند که در رشته 
موسیقی ادامه تحصیل دهند اما بدون 
هیچ دلیل درست و منطقی اطلاع دادند 
که بیایید و پرونده فرزندان تان را بگیرید 
و در رشته ای دیگر ثبت نام کنید.«او 
به نمایندگی از سایر اولیا تاکید دارد 
که این موضوع رسانه ای شود تا شاید 
دلیل واقعی آن مشخص شود و بتوان 
راه حلی پیدا کرد، خصوصا که امروز در 
مراجعه به اداره کل آموزش و پرورش 

به آنها گفته شده باید از تهران مجوزی 
بیاید تا بتوانند ثبت نام کنند. به گفته 
او موضوع وقتی حساس تر می شود که 
گویا ثبت نام از پسران در همین رشته 
در هنرستان پسرانه انجام شده و این 
حذف فقط برای دختران شیرازی اتفاق 
افتاده است. سال گذشته، همین روزها 
خبر حذف رشته نمایش از هنرستان 
دخترانه سوره وابسته به حوزه هنری با 
واکنش های زیادی روبه روشد و اگرچه 
روابط عمومی حوزه هنری این تصمیم 
را فقط برای یک سال و با هدف بازبینی 
و تقویت آموزشی عنوان کرد، اما بعدها 
خبری از بازگشت این رشته نیامد. 
در واقع سابقه تصمیم گیری هایی از 
این دست مانع می شود که بتوان به 
تغییرات این گونه تصمیمات نادرست 
امیدوار بود. حالا هم با اتفاق مشابه در 
شیراز این نگرانی وجود دارد که حذف 
رشته موسیقی برای 61 دختر پایه 
دهم رشته موسیقی در شیراز، بدون 
هیچ توضیح روشن و واکنشی به یک 

رویه تبدیل شود. 

اعتراض اولیای دانش آموزان مقابل اداره  کل آموزش و پرورش

حذفرشتهموسیقیدختراندرشیراز


